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Protokół nr 32/2017
z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju

z dnia 23 listopada 2017 r.

Posiedzenie Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się w sali
posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 (pokój 229).
Komisja obradowała od 16.00 godz. do godz. 17.40.

Posiedzeniu komisji przewodniczył radny Andrzej Kopacki - Przewodniczący Komisji
Strategii i Rozwoju Rady Miasta.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia, stwierdzenia prawomocności obrad i powitania zaproszonych gości
dokonał Przewodniczący Komisji Andrzej Kopacki.

Obecność członków komisji - zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu).

Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 4 członków
komisji. Radna Elżbieta Setnicka dołączyła do posiedzenia.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz że
obrady Komisji Strategii i Rozwoju są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Joanna Hariasz - Skarbnik Miasta,
2. Teresa Głuszek - Kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta,
3. Krzysztof Mirecki - Radca Prawny,
4. Kamil Nowak -Sekretarz Stowarzyszenia Blechhammer-1944.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 31/2017 z dnia 19 października 2017 r.
4. Realizacja zadań promocyjnych - podsumowanie 2017 roku oraz określenie priorytetów

na 2018 rok.
5. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2018 rok po stronie wydatków na promocję.
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.
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Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zaproponował wprowadzenie do proponowanego
porządku obrad następujących punktów:
· Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

nieruchomości.
· Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

środków transportowych.
· Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących

dochody budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle za pomocą instrumentu płatniczego.
· Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej

na lata 2018-2032.

Następnie Andrzej Kopacki zaproponował, aby trzy pierwsze projekty uchwał wprowadzić
kolejno w 4, 5 i 6 pkt, a projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej na lata 2018-2032 wprowadzić jako 9 punkt.

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 31/2017 z dnia 19 października 2017 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

nieruchomości.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

środków transportowych.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących

dochody budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle za pomocą instrumentu płatniczego.
7. Realizacja zadań promocyjnych - podsumowanie 2017 roku oraz określenie priorytetów

na 2018 rok.
8. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2018 rok po stronie wydatków na promocję.
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej

na lata 2018-2032.
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Komisja jednogłośnie (4 głosami „za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad po zmianie.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 31/2017 z dnia 19 października 2017 r.

Komisja bez uwag, jednogłośnie (4 głosami „za”) przyjęła protokół.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości.

Joanna Hariasz poinformowała, iż w związku z podwyżką o 1,9% górnych stawek, stawki
podatku od nieruchomości na przyszły rok gmina proponuje zwiększyć o 1%, zaś dla gruntów
pozostałych o 5%. Zwróciła uwagę , iż wszystkie stawki w projekcie uchwały oczywiście nie
przekraczają górnej granicy stawek, o których mowa w obwieszczeniu ministra finansów.
Dodała, iż członkowie komisji otrzymali przykładowy wpływ wzrostu stawek w podatku od
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nieruchomości na wydatki podatników w 2018 r. Przykładowo dla budynków mieszkalnych i
gruntów pozostałych wzrost kształtuje się na poziomie 3,36 zł w skali roku.

Radny Witold Rusak złożył wniosek do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od nieruchomości w § 1 ust. 3 w następującym brzmieniu:

a) od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności
gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych
na prowadzenie działalności gospodarczej, od 1 m² powierzchni
użytkowej 19,66 zł,

b) od sklepów wielkopowierzchniowych o powierzchni 900 m² i większej,
od 1 m² powierzchni użytkowej 23,10 zł.

Uzasadnienie: prawo podatkowe daje radom gmin możliwość różnicowania stawek podatków.
Dopuszcza m.in., aby mniejszy przedsiębiorca zapłacił podatek mniejszy lub na innych
zasadach niż duży, co przyniesie wymierne wpływy do budżetu miasta (ponad 300 tys. zł w
skali roku). Gmina ma prawo stosować stawki wyższych podatków dla wybranych branż.

Witold Rusak dodał, iż wiele miast podobnych pod względem wielkości do Kędzierzyna-
Koźla, stosuje ową politykę. Zwrócił uwagę, iż duże zagraniczne sieci co roku zwiększają
sprzedaż o około 7%, natomiast małych sklepów ubywa w tempie 1% rocznie. Sklepy
wielkopowierzchniowe przejęły około 45% handlu detalicznego w Polsce, kosztem
mniejszych  polskich przedsiębiorców. Są to wszystko wielkie zachodnie sieci, które nie
wzbogacają naszego kraju.

Radna Grażyna Radka poinformowała, iż ostatnio czytała obszerny artykuł na ten temat i
doszła do wniosku, że rozwiązanie to posiada zarówno wady, jak i zalety. Radna póki co
wstrzyma się więc przy głosowaniu.

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący komisji poddał wniosek radnego Witolda
Rusaka pod głosowanie.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1, pozytywnie
zaopiniowała ww. wniosek.
„Za” byli radni: Elżbieta Setnicka, Andrzej Kopacki, Adam Sadłowski, Witold Rusak,
„wstrzymała się” radna Grażyna Radka.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający wniosek
radnego.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1, pozytywnie
zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Witolda Rusaka.
„Za” byli radni: Elżbieta Setnicka, Andrzej Kopacki, Adam Sadłowski oraz Witold Rusak,
natomiast radna Grażyna Radka „wstrzymała się” od głosu.

Ad 5.
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
środków transportowych.

Joanna Hariasz - skarbnik miasta wyjaśniła, iż stawki podatku od środków transportowych w
większości nie zmieniają się. Zostają na dotychczasowym poziomie. Zmiana dotyczy tylko
obniżenia stawki od samochodów ciężarowych, ciągnika siodłowego i balastowego oraz od
przyczep lub naczep. Zmiana ma na celu doprowadzenie do rozwoju firm transportowych w
naszej gminie.

Komisja jednogłośnie (5 głosami ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących
dochody budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle za pomocą instrumentu płatniczego.

Skarbnik miasta poinformowała, iż minister finansów wprowadził program umożliwiający
gminom bezpłatne zainstalowanie terminali w kasach urzędów. Gmina chce z owego
programu skorzystać, więc złożyła ww. projekt uchwały.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże z uwagi na brak uwag i pytań poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

Komisja jednogłośnie (5 głosami ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Realizacja zadań promocyjnych - podsumowanie 2017 roku oraz określenie priorytetów
na 2018 rok.

Kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta, Teresa Głuszek poinformowała, iż w 2018
roku zwiększono kwotę na promocję projektów unijnych. Przedsięwzięcia dotyczące
zagospodarowania piwnic kozielskiego zamku, powstającego w Azotach Centrum
Aktywności „Wodne oKKo” oraz rewitalizacji bunkra na osiedlu Blachownia, mają założone
istotne i szerokie działania promocyjne. W kontekście rozreklamowania Centrum Aktywności
„Wodne oKKo”, Biuro Informacji i Promocji Miasta umieści przy głównych drogach
województw śląskiego i opolskiego osiem bilbordów. W ramach promocji bunkra, biuro
zamówi spot reklamowy i zorganizuje marketingowy event. Promocja zamku będzie polegała
na opracowaniu strony internetowej, wydruku ulotek w formie darmowego biletu oraz
kampanii prasowej. Kierownik dodała, iż zaplanowano również szereg zadań promocyjnych z
okazji 100 rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał, kiedy komisja otrzyma materiał dotyczący
Strategii Promocji Miasta Kędzierzyn-Koźle wraz z Systemem Identyfikacji Wizualnej na lata
2018-2022.

Kierownik Teresa Głuszek odpowiedziała, iż członkowie komisji otrzymają materiał w lutym
lub marcu.

Kamil Nowak, sekretarz Stowarzyszenia Blechhammer-1944 zapytał, czy działania
promocyjne dotyczące bunkra były konsultowane ze Stowarzyszeniem.
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Kierownik odpowiedziała, iż były konsultacje ze Stowarzyszeniem.

Kierownik dodała też, iż biuro zamierza zaktywizować współpracę z miastami partnerskimi.

Adam Sadłowski odniósł się do tematu dotyczącego materiałów reklamowych z logo miasta.
Poprosił, aby koszulki z logo miasta były lepszej jakości. Zasugerował koszulki polo.

Kierownik Teresa Głuszek przyjęła do wiadomości prośbę, przyznając, iż koszulki polo są
trafną sugestią.

Adam Sadłowski zasugerował, aby w celach promocyjnych przy wjeździe od strony osiedla
Blachownia koło składowiska odpadów zainstalować podświetloną tablicę z nazwą naszego
miasta.

Radny wypowiedział się w sprawie Strategii Promocji Miasta Kędzierzyn-Koźle wraz
z Systemem Identyfikacji Wizualnej na lata 2018-2022 informując, iż Strategia Promocji
powinna być tworzona na podstawie ankiet wypełnionych przez mieszkańców oraz ludzi
przyjeżdżających z zewnątrz. Uważa, iż ankiety powinny być rozdawane między innymi w
hotelach.

Radny zapytał też o kalendarze miejskie na 2018 rok, ponieważ ich projekt miał być
konsultowany z komisją.

Teresa Głuszek odpowiedziała, iż projekt oddano już do druku. Zostały w nim wykorzystane
grafiki artysty Grzegorza Fuławki. Projekt współtworzył pracownik Biura Informacji i
Promocji Miasta, który jest z wykształcenia grafikiem. Kierownik przyznała, iż zapomniała
o konsultacjach z komisją w sprawie kalendarza.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Andrzej Kopacki zamknął dyskusję.

Komisja przyjęła do wiadomości informację.

Ad 8.
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2018 rok po stronie wydatków na promocję.

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, iż kierownik Teresa Głuszek przedstawiła
w poprzednim punkcie plany na 2018 rok i poddał pod głosowanie projekt budżetu miasta.

Komisja jednogłośnie (5 głosami ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 9.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej
na lata 2018-2032.

Przewodniczący komisji wyjaśnił, iż przyjęcie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-
2032 jest naturalną konsekwencją przyjęcia projektu budżetu miasta po stronie wydatków na
promocję i poddał projekt pod głosowanie.



6

Komisja jednogłośnie (5 głosami ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 10.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 20 grudnia 2017 r. o godz. 16.00.

Ad 11.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Andrzej Kopacki podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji
Strategii i Rozwoju Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Giet


